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ALKUSANAT 
 
Vuosi 2022 alkoi kiireisenä. 130-vuotisjuhlien järjestelyssä riitti puuhaa monel-
lakin hallituksen jäsenellä. Samaan hässäkkään alkoi Media- ja painoalan työ-
ehtosopimusneuvottelut, johon allekirjoittanut oli valittu työntekijäpuolen neu-
vottelijaksi Turtiaisen Santun kanssa.  
 
Alkuvuodesta myös yhdistyksen nettisivut uusittiin. Fanni Miinalainen meidän 
nuorisovastaava teki uudistukset ja muutoinkin hoiti ansiokkaasti oppilaitostie-
dottamista saaden paljon uusia oppilasjäseniä, niin meidän kuin muidenkin pir-
kanmaalaisten teollisuusalojen yhdistyksiin. 
 
Kevätkokouksessa sopimusasiantuntija Jari Kosonen-Nikulainen kävi läpi 
uutta työehtosopimusta. 
 
Keväällä käytiin Teollisuusliiton risteilyllä Silja Europalla Tallinnassa. Yhdistyk-
selle oli vuokrattu oma linja-auto, joka oli lähes täynnä TKY:n jäsenistöä. 
 
Osaston toimintaa oli myös kesällä, jolloin jäsenistö kävi Näsijärvellä risteile-
mässä. Harmikseni itse olin ajankohtana kipeänä. 
 
Perheen kanssa kävimme akkuja lataamassa kuukauden päivät Thaimaassa 
kesä/heinäkuussa ja heti matkan alussa sairastimme siellä koronan, onneksi 
aika lievin oirein, mutta lomasta kului viikko omaehtoisessa karanteenissa. 
Korvatulehdus taisi itselleni tulla koronan jälkitautina. 
 
Kolmen kuukauden kurssin (2021 kevät) opintomatka Saksaan järjestyi elo-
kuussa. Oltiin siellä IG-metallin vieraana ja tutustuttiin heidän koulutuspaik-
kaansa Berliinin kupeessa ja käytiin läpi heidän ay-toimintaansa. Helteet helli-
vät, kun tutustuimme Berliiniin.  
 
Ehdokasasettelukokousta ei 2022 järjestetty, koska syyskokouksessa 2021 
henkilövalinnat tehtiin kahdeksi vuodeksi. 
 
Syyskokouksessa asiantuntijavieraana oli teollisuusliiton tutkija Timo Eklund, 
joka kertoi Media- ja painoalan tilanteesta laajemmin, pidettiin tällainen koulu-
tus jäsenkokouksen yhteydessä. 
 
Marras/joulukuussa kävimme vielä TES-optioneuvotteluja, koska alkuvuoden 
tes-neuvotteluissa sovimme työehtosopimuksesta kaksivuotisen mikäli 
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31.12.2022 mennessä saadaan sovittua neuvottelutulos kustannusvaikutuk-
sista ajalle 1.3.2023 – 29.2.2024. 
 
 
Koska teknologiateollisuuden ja kemianteollisuuden aloilla eivät olleet pääs-
seet sopimukseen, ei Medialiitolla ollut haluja alkaa sopimaan palkankorotuk-
sista ennen näitä isoja aloja. Joten optio ei siten ole voimassa ja uusi työehto-
sopimus pitää olla neuvoteltuna 28.2.2023 mennessä, ellei toisin sovita.  

 
 
 
 
 
 
 
 

                                
 

Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki 
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YHDISTYS 130-vuotta 
 
 Vuosi 2022 oli Tampereen Kirjatyöntekijäin Yhdistyksen sadaskolmaskym-
menesensimmäinen (131.) toimintavuosi. 
Tampereen kirjatyöntekijäin yhdistys on itsenäinen rekisteröity yhdistys. 
Yhdistys on jäsenineen jäsenenä Teollisuusliitto ry:ssä. 
 
 
 Alkuvuodesta juhlittiin, kun yhdistys täytti kunniakkaat 130-vuotta. Virallinen 
vuosipäivä oli 7. helmikuuta, mutta juhlat järjestettiin 12.2. Juhlapaikaksi 
olimme valinneet Bravo Plazan, joka sijaitsee ihan oman toimistomme kulmilla. 
Mitoitimme juhlat 100 hengelle. Kutsuvieraina oli kunniajäsenet, kirjatyönteki-
jäin ammattiosastoja, ammattiliiton johtoa, aluetoimistoa myöten ja tietenkin 
meidän jäsenistöämme. Juhlassa kuultiin puheita, lyhyitä ja vähän pidempiä. 
Kukitettiin kunniajäsenet, syötiin hyvin ja nautittiin virvokkeita ja eri aistein nau-
timme Mustat Enkelit duon esityksistä. Palautteista päätellen juhlat olivat hyvin 
onnistuneet. 
 
 
 

HALLITUS 
 
 Yhdistyksen sääntöjen mukaisesti hallituksen toimikausi on yksi tai kaksi 
kalenterivuotta. Toimintaa johtaa hallitus, jonka varsinaisten jäsenten määrä 
oli 4. Varajäseniä oli 5 (myös puheenjohtajalle valitaan varajäsen, joka ei ole 
varapuheenjohtaja). Varajäsenillä on hallituksen kokouksissa läsnäolo- ja pu-
heoikeus. Yhdistyksen puheenjohtaja valitaan yhdeksi tai kahdeksi  
kalenterivuodeksi kerrallaan. Kaikki edellä mainitut valinnat tehtiin syyskokouk-
sessa niistä ehdokkaista, jotka ehdokasasettelukokous on asettanut. 
 
Hallitus kokoontui päättämään asioista kertomusvuoden aikana yhdeksän ker-
taa. 
 
Puhetta hallituksen kokouksissa johti Marko Lähteenmäki. Kokouspaikkana on 
toiminut yhdistyksen toimisto Satakunnankatu 19 C 24. 
 
Hallitukseen kuuluivat varsinaisina jäseninä, suluissa osallistuminen kokouk-
siin: Sami Lahti (9), Niklas Kivioja (9), Janne Lehtelä (6), ja Maija Vikkula (9). 
Varajäseninä ovat olleet: Terhi Kuusoja (9), Pekka Pitkänen (8), Tomi Minetti 
(7), Kai Weckström (6) ja Jukka Sorsa (9). 
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JÄSENKOKOUKSET 
 
Sääntömääräiset kokoukset pidettiin, teamsillakin pystyi osallistumaan. Kir-
jake-lehti ilmestyi kerran. 
 

SÄÄNTÖMÄÄRÄINEN KEVÄTKOKOUS 20.3.2022 

 
   TKY:n puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi ensimmäisen hybridi ko-
kouksen ja toivotti jäsenet tervetulleeksi sääntömääräiseen kevätkokoukseen.  
Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi, paikalla oli fyysisesti 20 jä-
sentä ja teamsin välityksellä 2 henkilöä. 
Kokous päätti, että istuva puheenjohtaja Marko Lähteenmäki voi toimia pu-
heenjohtajana esteettömästi tämän kokouksen joka kohdassa. Sihteeriksi va-
littiin Maija Vikkula ja pöytäkirjantarkastajiksi Martti Höglund ja Aki Blom. 
Kuultiin syyskokouksen pöytäkirjan 2/2021 pöytäkirjantarkastajien lausunto, 
joka oli hyväksyvä. 
Taloudenhoitaja Sami Lahti esitteli vuoden 2021 tilikertomuksen ja tilinpäätök-
sen, joka oli ylijäämäinen. 
Käytiin läpi toimintakertomus 2021 otsikoittain. 
Kuultiin toiminnantarkastajien lausunto, joka oli vastuuvapautta puoltava. Tilin-
päätös vahvistettiin ja päätettiin myöntää vastuuvapaus tilivelvollisille vuoden 
2021 tileistä ja varainhoidosta. 
Sopimusasiantuntija Jari Kosonen-Nikulainen kertoi ajankohtaisista asioista ja 
kävi läpi 1.3. voimaan tullutta media- ja painoalan työehtosopimusta. 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 15.26 esityslistan tultua loppuun käsitel-
lyksi.  
 

SÄÄNTÖMÄÄRÄINEN SYYSKOKOUS 20.11.2022 
 
   Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki toivotti paikalle tulleet jäsenet (22 ja 2 
etänä) ja alustajaksi tulleen Teollisuusliiton erikoistutkija Timo Eklundin terve-
tulleeksi syyskokoukseen. 
Kokouksen virkailijoiksi valittiin puheenjohtajaksi Marko Lähteenmäki ja sihtee-
riksi Maija Vikkula. Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Martti Höglund ja Kari Lintu-
nen 
Kuultiin kevätkokouksen pöytäkirjantarkastajien lausunto, joka oli hyväksyvä. 
Päätettiin toimihenkilöille maksettavista korvauksista. 
TKY:n varsinaisiksi toiminnantarkastajiksi toimikaudelle 2023 valittiin Aki Blom 
ja Markku Kannisto. TKY:n varatoiminnantarkastajiksi valittiin Jouko Hyytinen 
(Aki Blomin vara) ja Jaana Mäkinen (Markku Kanniston vara). 
Hyväksyttiin toimintasuunnitelma ja talousarvio vuodelle 2023. 
Lopuksi saatiin Eklundilta tietopläjäys tilastoista. Timo myös kertoi keskustele-
vassa ilmapiirissä ajankohtaisista asioista. 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.16. 
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Kevätkokouksen jälkeinen ruokailu Tampellassa 
 

 
 

Hämeenlinnan hallitus vierailulla Tampereella, Plevnassa 
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HALLITUKSEN KOKOUKSET 
 
 
   Hallituksen kokouksiin oli kutsuttu ammattiosastoon kuuluvien työpaikkojen 
pääluottamushenkilöt ja työsuojeluvaltuutetut, ja nuorisovastaava (joka on hal-
lituksen ulkopuolinen) heillä on hallituksen kokouksissa puhe- ja esitysoikeus. 
Kokouksissa hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja ja käsiteltiin pöytä-
kirja-asiat. 
 
 
 
 
 

HALLITUKSEN JÄRJESTÄYTYMISKOKOUS 1/12.12.2021 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi uuden hallituksen ensimmäisen 
kokouksen. 
Kokouksessa valittiin yhdistyksen vastuuhenkilöt vuodelle 2022-2023. 
Varapuheenjohtajaksi valittiin Janne Lehtelä, sihteeriksi Maija Vikkula ja talou-
denhoitajaksi Sami Lahti. 
Pääluottamusmieheksi ja opintosihteeriksi Tomi Minetti. 
Tekijä-lehden kirjeenvaihtajaksi Maija Vikkula. 
Työttömyyskassan asiamieheksi, liiton asiamieheksi ja Kv-vastaavaksi Marko 
Lähteenmäki. 
Nuorisovastaavaksi Fanni Miinalainen. 
Työttömien toiminnan järjestäjäksi Jouko Harju 
Hyväksyttiin talousohjesäännöt. 
Päätettiin, että yhdistyksen työvaliokunta on hallituksen varsinaiset jäsenet ja 
puheenjohtaja. 
Teollisuusliiton Pirkanmaan seuturyhmään 2022-2023: Pekka Pitkänen ja 
Marko Lähteenmäki. 
Työväen Keskusmuseon ystävät ry:n kokouksiin 2022-2023: Pekka Pitkänen. 
As. Oy Satakunnankatu 19 yhtiökokouksiin 2022-2023: Sami Lahti ja varalle 
Marko Lähteenmäki. 
Keilaporukan vetäjäksi 2022-2023: Silja Levonen. 
SAK Tapj ja SAK aluetoimikuntaan 2022-2023: Pekka Pitkänen ja varalle Tomi 
Minetti. 
Päätettiin myös tarvittavat jaostot ja lehtityöryhmä vuosille 2022-2023. 
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HALLITUKSEN KOKOUS 2/12.12.2021 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen toisen kokouksen toi-
vottamalla paikalla olleet tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen hallituksen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Kuultiin työpaikkakuulumiset ja hallitusten jäsenten osallistumiset. 
3 uutta jäsentä liittynyt, hyväksyttiin uudet jäsenet. Jäseniä 1183. 
 
 
 
 
HALLITUKSEN KOKOUS 3/16.1.2022 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen kolmannen kokouksen 
toivottamalla kaikki tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Päätettiin tukea yhdistyksen jäsentä Jaana Mäkistä aluevaaleissa lehti-ilmoi-
tuksen hinnalla. 
Päätettiin järjestää Kirjake-lehden kansikuvakilpailu aiheesta TKY  130v. 
5 uutta jäsentä, 2 oppilasta ja 3 työssäkäyvää, hyväksyttiin uudet jäsenet. Jä-
seniä 1182. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallitusten jäsenten osallistumiset. 
Tehtiin viimeiset viilaukset TKY 130 v. juhlasuunnitelmiin. 
 
 
 
 
HALLITUKSEN KOKOUS 4/19.2.2022 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen neljännen kokouksen 
toivottamalla kaikki tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Käytiin läpi tilinpäätös esitettäväksi kevätkokoukselle. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallituksen jäsenten osallistumiset. 
14 uutta jäsentä. 13 oppilasjäsentä ja 1 työssäkäyvä. Hyväksyttiin uudet jäse-
net. Jäseniä 1194. 
Myönnettiin toiminta-avustukset kerhoille. 
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HALLITUKSEN KOKOUS 5/10.4.2022 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen viidennen kokouksen 
toivottamalla kaikki tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallituksen jäsenten osallistumiset. 
3 uutta oppilasjäsentä. Hyväksyttiin uudet jäsenet. Jäseniä 1181. 

 
 
 
 
HALLITUKSEN KOKOUS 6/29.5.2022 
 
 
   Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen kuudennen kokouksen 
ja toivotti osallistujat tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallituksen jäsenten osallistumiset. 
3 uutta jäsentä, 1 oppilas ja 2 työssäkäyvää jäsentä. Hyväksyttiin uudet jäse-
net. Jäseniä 1181. 
 
 
 
 
HALLITUKSEN KOKOUS 7/21.8.2022 
 
 
   Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen seitsemännen kokouk-
sen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallituksen jäsenten osallistumiset. 
4 uutta jäsentä, 1 oppilas ja 3 työssäkäyvää jäsentä. Hyväksyttiin uudet jäse-
net. Jäseniä 1181. 
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HALLITUKSEN KOKOUS 8/25.9.2022 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen kahdeksannen ko-
kouksen toivottamalla kaikki tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Käytiin läpi työpaikkakuulumiset ja hallituksen jäsenten osallistumiset. 
30 uutta jäsentä, joista 29 oppilasjäseniä ja 1 työssäkäyvä. Hyväksyttiin uudet 
jäsenet. Jäseniä 1223. 
 
 
 
HALLITUKSEN KOKOUS 9/19.11.2022 
 
 
 Puheenjohtaja Marko Lähteenmäki avasi hallituksen yhdeksännen kokouk-
sen toivottamalla paikalla olleet tervetulleiksi kokoukseen. 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen hallituksen kokouksen pöytäkirja. 
Hyväksyttiin taloudenhoitajan esittämät tilitapahtumat. 
Hyväksyttiin talousarvio 2023 ja päivitettiin toimintasuunnitelma 2023. 
Kuultiin työpaikkakuulumiset ja hallitusten jäsenten osallistumiset. 
Päätettiin liittyä SASK:in kannatusjäseneksi. 
5 uutta jäsentä, 1 oppilas ja 4 työssäkäyvää jäsentä. Hyväksyttiin uudet jäse-
net. Jäseniä 1177. 
 
 
 
 
HALLITUKSEN TEHTÄVÄNJAKO 
 
 
Puheenjohtajana on toiminut Marko Lähteenmäki. Hallituksen keskuudestaan 
valitsemina on ollut varapuheenjohtajana Janne Lehtelä, sihteerinä Maija 
Vikkula ja taloudenhoitajana Sami Lahti. 
 
Teollisuusliiton asiamiehenä on ollut Marko Lähteenmäki. 
 
Yhdistyksen pääluottamushenkilönä on ollut Tomi Minetti. 
 
Työttömyyskassan asiamiehenä on ollut Marko Lähteenmäki. 
 
Ammattiosaston nimen kirjoittavat sääntöjen mukaan puheenjohtaja, sih-
teeri ja hallituksen erikseen nimeämät henkilöt, aina kaksi yhdessä. 
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Työvaliokuntaan on kuulunut puheenjohtaja Marko Lähteenmäki, varapu-
heenjohtaja Janne Lehtelä, sihteeri Maija Vikkula, taloudenhoitaja Sami Lahti 
ja Niklas Kivioja 
 
Nuorisovastaavana on toiminut Fanni Miinalainen. 
 
Opintosihteerinä on ahkeroinut Tomi Minetti 
 
 
 
Jaostot ja työryhmät 
 
Lehtityöryhmä: Päätoimittaja on ollut puheenjohtaja Marko Lähteenmäki. Toi-
mitussihteerinä ja taiton on tehnyt Aki Kurvinen. Muina jäseninä on toiminut 
Fanni Miinalainen, Tomi Minetti ja Kai Weckström. 
 
Opinto- ja huvijaoston kokoonkutsujana on ollut opintosihteeri Tomi Minetti 
ja jäseninä Janne Lehtelä, Pekka Pitkänen, Maija Vikkula ja Sami Lahti 
 
Yhdistyksen nettisivujen päivityksestä on vastannut Fanni Miinalainen. 
 
Keilailujaoston vetäjänä on toiminut Silja Levonen. 
 
Varsinaisina toiminnantarkastajina vuonna 2022 ovat toimineet Jouko Hyy-
tinen ja Markku Kannisto. Varatoiminnantarkastajina ovat Aki Blom (Jouko 
Hyytisen vara) ja Jaana Mäkinen (Markku Kanniston vara). 
 
 
 
 
EDUSTAJAT ERI YHTEISÖISSÄ 
 
SAK:n Tampereen paikallisjärjestön hallitus 2021–2022: Pekka Pitkänen ja 
varalla Jaana Mäkinen, asiantuntijajäsen Tomi Minetti. 
 
SAK aluetoimikunta 2022-2023: Pekka Pitkänen ja varalla Tomi Minetti. 
 
SAK:n Tampereen paikallisjärjestön edustajisto 2022: Sami Lahti ja Marko 
Lähteenmäki. Varalla Niklas Kivioja ja Jukka Sorsa 
 
Teollisuusliiton Pirkanmaan seuturyhmä 2022-2023: Pekka Pitkänen ja 
Marko Lähteenmäki. 
 
Työväenmuseon Ystävät ry: Pekka Pitkänen 
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As. Oy Satakunnankatu 19 yhtiökokous: Sami Lahti ja varalla Marko Läh-
teenmäki. 
 
TEOLLISUUSLIITTO RY:n TEHTÄVISSÄ 
Teollisuusliitto ry:n valtuustoon on kuulunut Marko Lähteenmäki. 
 

 

 

 
KUNNIAJÄSENET 
 
 
Yhdistyksen kunniajäseninä ovat seuraavat henkilöt: 
 
Raimo Numminen, Usko Lahti, Jouko Harju, Seija Lahti ja Jouko Hyytinen. 
 
Uusiksi kunniajäseniksi kutsuttiin Markku Kannisto ja Kari Lintunen. 
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Pääluottamushenkilöitä  
 
Alma Manu Oy     Korhonen Hannu 
PunaMusta Oy, Rasulankatu   Peltonen Kari 
Kirjapaino Hermes Oy    Svensk Markku 
PK-Paino Oy     Mäkinen Arttu 
PunaMusta Oy, Kaapelikatu   Lehtelä Janne 
Pyroll Pakkaukset Oy   Lähteenmäki Marko 
 
 
Työsuojeluvaltuutettuja 
 
Alma Manu Oy     Vainio Minna 
PunaMusta Oy, Rasulankatu  Pitkänen Pekka 
Kirjapaino Hermes Oy    Lehto Olli-Pekka 
PunaMusta Oy, Kaapelikatu   Paavola Kari 
Pyroll Pakkaukset Oy   Vainionpää Jari 
 
 
TALOUS 
 
Mennyt vuosi 2022 oli toiminnaltaan ”normaalia”. Pidettiin 130-vuotisjuhlat ja 
tapahtumia saatiin järjestettyä hyvin. Kuluja oli yli 30.000 € tuloja enemmän. 
Tosin sijoitusvarojen lasku näkyi tilinpäätöksessä lisäksi noin 20.000 € arvon-
alentumana. Eli monien ylijäämäisten vuosien jälkeen tuli kunnolla alijäämäi-
nen vuosi. Ei huolta, toimintaan löytyy edelleen varoja. 
 
 
KAUNISTO 
 
Kesänviettopaikka Kaunisto myytiin vuonna 2017. 
Viimeinen määräala myytiin 2020. 
 
 
JÄSENISTÖ 
 
Jäsenistöä vuoden lopussa oli 1164. Jäsenjakauma oli seuraavanlainen: Työ-
markkinoiden käytettävissä olevia jäseniä 403, ja oppilasjäseniä 191 sekä 
vapaajäseninä ja eläkkeellä olevia 570. Jäsenmäärä laski 9 henkilöä edellis-
vuoteen verrattuna. 
 
Tampereen lisäksi jäseniä on mm. lähikunnista Pirkkala, Ylöjärvi, Lempäälä, 
Nokia, Kangasala, Valkeakoski, Sastamala Toijala ja Parkano. 
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TOIMISTO / KOKOUSTILAT 
 
Tampereen Kirjatyöntekijäin Yhdistys ry. omistaa toimistotilat osoitteessa Sa-
takunnankatu 19 C 24. Hallitus ja kerhot kokoontuvat kokouksiinsa ”toimis-
tolla”. 
 
Tulevat kokoukset ovat olleet nähtävillä varauskalenterissa yhdistyksen kotisi-
vuilla, ” tkytampere.fi/toimiston-varauskalenteri/”. 
 
Yhdistyksellä ei ole toimistopäivystystä, koska sille ei ole enää ollut tarvetta. 
Tampereella on kuitenkin Teollisuusliiton Pirkanmaan aluetoimisto. 
 
Kokoustiloja vuokrataan myös muille, esim. yhdistyksille ja yksityisille ryhmille. 
 
 
JÄSENTOIMINTAA 

12.2.2022 TKY:n 130-vuotisjuhlat, Bravo Plaza 
 
20.3.2022 TKY:n kevätkokous 
 
2.4.2.2022 Nuorisotapahtuma, Tampere 
 
1.5.2022 Vappumarssi ja vappubrunssi toimistolla 
 
7.-8.5.2022 Teollisuusliiton jäsenristeily, Tallinna 
 
4.6.2022 Tarjanne-risteily, Näsijärvellä 
 
18.6.2022 Teollisuusliiton Kesäpäivät, Särkänniemi 
 
23.7.2022 SAK:n paikallisjärjestön retki, Kiviniitty 
 
27.-31.7.2022 Valkeakosken Työväen musiikkitapahtuma 
 
15.-16.10.2022 Työyhteisön DNA, Tampereen kylpylä 
 
20.11.2022 TKY:n syyskokous. Ajankohtaisista asioista alusti Teollisuusliiton 
erikoistutkija Timo Eklund. Kokouksen jälkeen käytiin ruokailemassa ravintola 
Pancho Villassa. 
 
6.12.2021 Itsenäisyyspäivän brunssi toimistolla 
 
17.12.2021 Joulukahvit toimistolla 
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Vappumarssille valmistautuu Sami Lahti ja Jaana Mäkinen 
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KERHOJEN TOIMINTA 
 
 
Tampereen painajainkerhon toimintakertomus 2022 
 
Vuoden ensimmäinen kokous oli vuosikokous, joka pidettiin vasta huhtikuussa 
koronan edelleen jyllätessä. Hyväksyttiin vuoden 2021 tilit ja toimintakertomus. 
Puheenjohtajaksi vuodelle 2022 valittiin Sami Lahti. Toimikuntaan valittiin pu-
heenjohtajan lisäksi Pekka Pitkänen, Marko Lähteenmäki, Vesa Kivelä, Niklas 
Kivioja, Tero Vanhanen ja Kai Weckström. Päätettiin 20 € jäsenmaksuksi vuo-
delle 2022. Keskusteltiin tulevista Drupa 2024 messuista. 
Järjestäytymiskokous pidettiin heti vuosikokouksen perään. Kerhon sihteeriksi 
valittiin Marko Lähteenmäki, varapuheenjohtajaksi Marko Lähteenmäki ja ta-
loudenhoitajaksi Sami Lahti.  
Vuoden ensimmäinen toimikunnankokous pidettiin jo heinäkuussa. Suunnitel-
tiin retkeä Vaasalaisten vieraiksi. 
Vaasassa sitten käytiinkin 5 retkeläisen voimin. Majoitus järjestettiin perintei-
sesti Vaasan Kirjatyöntekijäin yhdistyksen huvilalla, keilailua, saunomista ja 
mukavaa yhdessäoloa ja illanviettoa. 
Toinen toimikunnan kokous saatiin järjestettyä marraskuulle. Keskustelua käy-
tiin Painajain keskusjärjestön hautaamisesta. 
Maksaneita jäseniä oli 18. 
 
        Sami Lahti 
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Tampereen Kirjatyöntekijäin yhdistyksen Kirjallisuuskerho 2022 
 
Toimintakertomus 
 
Kirjallisuuskerho, joka on porskutellut eteenpäin jo 55 vuotta, sinnittelee edel-
leen. Vuosi 2022 oli edelleen haastava toimintojen suhteen. Muutama palaveri 
pidettiin ja mietittiin tapahtumien järjestämisiä syksyllä. Viikot ja kuukaudet kui-
tenkin vierivät eteenpäin, eikä yhteistä aikaa tuntunut löytyvän, joten päätettiin 
suosiolla siirtää suunnittelut seuraavalle vuodelle. 
Jotain on kerholaiset kuitenkin saaneet aikaan. TKY:n omaa lehteä Kirjaketta 
on innokkaasti täydentänyt Seppo Koskima lukuisilla runoillaan ja mietteillään. 
TKY:n pikahistoriikin laati allekirjoittanut (Jaana), joka sai myös kunnian toimia 
TKY:n 130-vuotisjuhlassa juontajana ja historiikin kertojana. Historiikki on luet-
tavissa Kirjake-lehdessä. 
Kirjallisuuskerho siis sinnittelee edelleen. Ikää on tullut niin kerholle kuin toimi-
joillekin, vaan jotain pientä voisi vielä tehdä yhdessä, sitä voisi tutkia vaikka 
menneisyyttä Työväenmuseo Werstaalla. 
Puheenjohtajana jatkoi Martti Höglund, sihteerinä Jussi Kestilä, jota on tuurail-
lut varasihteerinä Jaana Mäkinen, rahastonhoitajana Pirkko Miettinen, lisäksi 
toimikunnassa Seppo Koskima. 
 
Kirjoitteli varasihteerinä toiminut Jaana Mäkinen 
 

 
 
10 vuotta sitten Kirjallisuuskerhon 45-vuotisjuhlan kuvataidenäyttely kulttuuri-

talo Laikussa myös TKY:n entinen pj Merja Päivärinta 
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Tampereen Kirjatyöntekijäin yhdistyksen Veteraanikerho 2022 
 
51. toimintavuosi 
 
Toimikunta: Puheenjohtaja Jouko Harju, sihteeri, Eija Toivola. taloudenhoitaja 
Jouko Harju, jäsenet Pirjo Haukilahti, Pirkko Miettinen ja Riitta Lindell. 
 
Jäsenkokous: Jäsenkokoukset pidettiin kuukauden ensimmäisenä maanan-
taina. Kesätauko oli vajaa 3 kuukautta. Kokouksissa on kuultu alustuksia ikäih-
misiä koskevista ajankohtaisista asioista ja saatu aikaan vilkasta keskustelua.  
On laulettu, lausuttu runoja ja juotu kahvit Marja-Liisan leipoman pullan kera. 
Kevennyksenä on kuultu Pirkko Miettisen ajankohtaisia juttuja ja Heikki Salon 
lauluja. 
 
TAMMIKUU, vuosi aloitettiin normaaliin tapaan, vain muutaman jäsenen kera. 
Kokouksessa käsiteltiin viime vuoden tapahtumia ja paikkailtiin vuosikerto-
musta niiltä osin, kun jotain oli jäänyt mainitsemasta. Yritimme saada Poliisin 
edustajaa kertomaan huijausjutuista, mutta kaikki olivat kiinni passiasioissa. 
Kuulemma kaikki laitoksen palvelijoista, siistijöistä, päällikköön asti hoitivat 
passijonoja. 
 
HELMIKUU meni samaan malliin. Päätettiin Jouko harjun ottavan taloudenhoi-
tajan tehtävät. Pohdittiin tuloslaskelmaa ja sen vaikutusta loppuvuoden me-
noihimme. Eija Toivola aloitti sihteerin pestin. Passijonot jatkuivat. 
 
MAALISKUUN kevätkokouksen aiheina tilinpäätös ja toimintakertomus. Varsi-
naiset kokousasiat käsiteltiin sääntöjen mukaan ja tili- ja vastuuvapaus myön-
nettiin. Kokous huipentui Nummisen Raimon 90-vuotispäivän kakkukahveisiin. 
Kaksi kuukautta kestävä Liikuntakilpailu alkoi. Päätimme, että vallitsevan tilan-
teen mukaisesti emme osallistu kisaan, koska emme kuitenkaan siitä mitään 
hyödy, henkilökohtaista kuntoilua unohtamatta. 
 
HUHTIKUUN kokouksessa todettiin jäsenien koronapelon pikkuhiljaa laske-
neen. Kuitenkin vero taudin takia oli suuri. parin vuoden liikkumattomuus teki 
suuren loven kerhomme jäsenyyteen. 
 
TOUKOKUUN kokouksessa, suunniteltiin Etelä-Pirkanmaan kiertuetta. Tämä 
myöskin toteutettiin. Ensin tietysti poikettiin karkkikaupassa. Ostimme kaikkia 
mahdollisia tuotteita, joita osa oli myös nimivirheellisiä hittejä. Matkalla kuultiin 
Nuutajärven lasikylän historiasta. Lasinpuhaltajat saivat palkkansa lisäksi san-
gollisen olutta päivässä, olosuhdelisänä ja katselimme paikkoja, jossa nykyih-
miset eivät asuisi maksustakaan. Kävimme Mouhijärven juustolassa, jossa oli 
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niin epämääräisen näköisiä könttejä, joita ei voisi ajatella syödäkseen, mutta 
maistiaisia saaneina, näkö ei koskaan tue makua. 
 
KESÄKUUN kokouksessa keskusteltiin syksyn ohjelmasta ja päätimme mennä 
Viikinsaareen elokuussa, 13 henkilöä oli mukana. Makkaraa paisteltiin, salaat-
tia ja patonkia nautittiin viinin kera ja tunnelma oli korkealla kattoa kohti. Osa 
meistä jäi vielä teatteriin ja melkoisen positiivisiin tunnelmiin retki jäi. Pää-
timme uusia retken tulevaisuudessakin. 
 
SYYSKAUSI avattiin koronan jälkeisessä huumassa pienellä tuolijumpalla, 
jonka veti Pirjo Haukilahti. Ajattelimme tästä tulevan uusi tapa kokouksen aloi-
tukseen, mutta eipä kuulunut hirveän paljon hyvä huutoja. Liekö ollut liian 
rankkaa. 
 
LOKAKUUN kokouksessa olimme jo voimissamme ja kutsuimme paikalle kun-
nan toimista päättävän henkilön tentattavaksemme. Tunnin ajan kuulimme va-
paan keskustelun lomassa kaikkea hyvää ja tulevaisuuttamme koskevaa huo-
noakin uutista.  Kaikki saivat kertoa omista ja muidenkin huolista ja vastauksia 
tuli niiltä osin, kun tietoa oli saatavilla. Aiheina olivat Vesilaitoksen yhtiöittämi-
nen, kotisairaanhoito, omaishoito ja Sotealueen kustannuksien vaikutus eläk-
keensaajien hyvinvointiin ja hintaan. 
 
MARRASKUUN syyskokouksessa puheenjohtajaksi valittiin Jouko Harju. Muut 
valinnat toteutettiin siten, että talous tuli puheenjohtajalle ja sihteeriksi valittiin 
Eija Toivola. Talousarvio ja toimintasuunnitelma käsiteltiin ja päätettiin elää 
kukkaron nyörejä kiristellen. Kaiken tämän tavallisen rutiinin korvasi kuitenkin 
viikon reissu Rajaniemeen Virroille.  Siellä viikko täysihoidolla. ”5 ateriaa päi-
vässä” ohjelmoidulla kunto- ja aktiivitoiminnalla vietetty aika toi kaikille muka-
via muistoja. Paikalla vietettiin myös 80 kymppiset, Pirkko Miettiselle tuli tasa-
luku täyteen. Veteraanikin ikääntyvät. Koko lysti tuli kustantamaan jäsenil-
lemme vain 15 euroa vuorokausi. Nyt jos koskaan voit tulla mukaamme. Kan-
nattaa. 
 
JOULUKUUSSA oli järjestäytymiskokous. Valinnat tehtiin yksimielisesti. Kuu-
limme Pirkon juttuja kevyesti. Joulujuhla pidettiin sovitusti toimiston kokousti-
loissa. Keittiöpäällikkömme oli loihtinut suurellisen suussa sulavan Jouluate-
rian ja sen jälkeisen yhteiselon kera viihdyimme yhdessä kuuden tunnin ajan. 
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Tämä yhteisöllisyys luo pohjaa tulevaisuuteen, sinun ei tarvitse olla yksin, tule 
ja tuo ystäväsikin. 
 
Jäseniä kerhossamme oli 20. Jäsenmaksu 15 € sisälsi vähintään pullakahvit. 
Osallistujia kokouksissa oli 15-20. Tulevan vuoden tapahtumia odotamme in-
nolla ja pyrimme saamaan uusia jäseniä toimintaamme mukaan. 
 
Veteraanikerho kiittää saamastaan toimintatuesta Tampereen Kirjatyöntekijäin 
yhdistystä. 
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LOPPUSANAT 
 
 
Venäjän hyökkäyssota Ukrainassa jatkuu edelleen, sitä on käyty kohta vuosi. 

Länsi tukee Ukrainaa antamalla kalustoa, viimeisimmät on taistelupanssari-

vaunujen luvatut toimitukset Ukrainalle. 

Sodan vaikutuksesta lähes kaikki hinnat ovat nousseet toiset vähemmän toiset 

enemmän. Inflaatio laukkaa ollen joulukuussa 9,1 %. Inflaatiota kerrotaan koi-

tettavan hillitä koronnostoilla. 

Yleisimpänä asuntolainan viitekorkona käytetty 12 kk euribor on jo noussutkin 

miinusmerkkisestä jo liki 3,5 %. Näille velallisille ihmiselle se tarkoittaa käytän-

nössä jopa useiden satojen eurojen lisäkoronmaksua kuukaudessa, jotka siis 

tulevat kaiken muun kallistuneen, sähkön, öljyn, polttoineen, ruoan jne. (lista 

on loputon) päälle. Ei ole ihme, että alkaa myös tuotanto ja palvelut sakkaa-

maan, kun ihmisillä ei yksinkertaisesti riitä rahat ostamaan palveluita, kaikilla 

ei riitä raha edes perushyödykkeisiin, ruoka, lämpö, vaatteet.  

Samaan aikaan neuvotellaan teknologia- ja kemianteollisuuden palkankoro-

tuksista, joissa ei neuvottelemalla ole päästy ratkaisuun, vaan on jouduttu otta-

maan järeämmät keinot käyttöön. Ensin asetettiin ylityökielto ja sen perään 

täsmälakkojen uhka määrätyille työpaikoille. Se johti sovittelijan pöytään, neu-

vottelujen tuloksena, sovittelija antoi ehdotuksen osapuolille, mutta teollisuus-

liiton hallitus hylkäsi liian vaatimattomana ja koska ei kohdennu kaikkiin työnte-

kijöihin yhdenmukaisesti. Tämä esitys olisi joidenkin laskelmien mukaan nos-

tanut palkkoja 5 - 6 %, mutta suurin osa olisi saanut siitä vain 4,6 %, koska 

työnantaja olisi voinut yrityskohtaisella erällä osasta päättää toisin. Ja taulu-

koihinkaan kaikki korotukset eivät olisi tulleet, joten pienipalkkainen työehtoso-

pimuksen minimillä työskentelevä olisi jäänyt lisää jälkeen muista. 

Nyt neuvotteluissa tarkoituksena on hakea yleiskorotusta, jonka kaikki saavat. 

Se on meidän tavoitteemme. Siihen on meidän paukkumme laitettu. Yrityskoh-

taisia eriä työnantaja voi tehdä koska tahansa kausien ulkopuolellakin. Kirjoitti 

Turja Lehtonen Kansan Uutisten haastattelussa 27.1.2023 

Samalla kannalla olen kuin Turja tekstissään ja kerroin sen myös TES-optio-

neuvotteluissa Medialiiton edustajille, että nyt kun kaikki kulut ovat nousseet 

niin palkankorotukset tulee olla samansuuruisia kaikille, mutta työnantajien 

edustajien mielestä yrityskohtainen erä pitää sisältyä ja sen pitää olla suuri. 

Hyville ja ansioituneille työntekijöille työnantajalla pitää olla resursseja antaa 

palkankorotuksia ilman, että se tulee tes-neuvottelujen kautta. Koska näistä lii-

ton neuvottelemista yrityskohtaisista eristä osa taitaa valua myös 
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järjestäytymättömille työntekijöille, vaikka eivät tikkua ristiin ole sen eteen lait-

taneet, että työntekijäpuolella olisi mahdollisimman hyvät lähtökohdat neuvo-

tella työehtosopimuksista. Miksi siis liittoon kuuluvien pitäisi rahoittaa muiden 

korotuksia? 

 

 

             
 
 
 
 
 
 
 
 



24 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Tampereen Kirjatyöntekijäin Yhdistys ry.  
 
Marko Lähteenmäki / Sami Lahti / kerhot 


